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Po blisko trzech latach zbierania materiaÅ‚Ãłw, godzinach spÄ™dzonych w archiwach, a potem przed
komputerem, udaÅ‚o mi siÄ™ wydaÄ‡ ksiÄ…ÅźkÄ™ pt. "WÅ‚adze samorzÄ…dowe miasta Przedborza
w latach 1916-2015". 

Publikacja ta, wydana w 25. rocznicÄ™ przywrÃłcenia w Polsce samorzÄ…du, jest prÃłbÄ…
szczegÃłÅ‚owego odtworzenia skÅ‚adÃłw organÃłw wÅ‚adz samorzÄ…dowych Przedborza na tle
poszczegÃłlnych reform samorzÄ…dowych, poczÄ…wszy od schyÅ‚ku I wojny Å›wiatowej i odzyskania
niepodlegÅ‚oÅ›ci przez PolskÄ™, a skoÅ„czywszy na wyborach samorzÄ…dowych, ktÃłre odbyÅ‚y
siÄ™ jesieniÄ… 2014 roku. 

OgÃłlna historia Przedborza jest znana, ale maÅ‚o wiadomo na temat osÃłb, ktÃłre tak naprawdÄ™ tÄ…
historiÄ™ tworzyÅ‚y. PoniewaÅź wiele nazwisk jest nieznanych bÄ…dÅº teÅź zapomnianych,
przedstawiÅ‚em takÅźe krÃłtkie biogramy osÃłb peÅ‚niÄ…cych najwyÅźszy urzÄ…d w Przedborzu.
OmÃłwione zostaÅ‚y rÃłwnieÅź najwaÅźniejsze decyzje, dokonania wÅ‚adz i inwestycje zrealizowane w
mieÅ›cie w okresach poszczegÃłlnych kadencji. To taka historia ostatnich 100 lat w dziejach Przedborza,
pisana przez pryzmat wÅ‚adz tego miasta. PoczÄ…tkowo miaÅ‚a obejmowaÄ‡ okres od 1945 roku i
wydanie planowane byÅ‚o na ub. rok, ale postanowiÅ‚em rozszerzyÄ‡ zakres przedmiotowy na lata
wczeÅ›niejsze. 

GÅ‚Ãłwnym ÅºrÃłdÅ‚em informacji byÅ‚y dokumenty znajdujÄ…ce siÄ™ w archiwach paÅ„stwowych w
Piotrkowie Trybunalskim i Kielcach. ÂŹrÃłdÅ‚em uzupeÅ‚niajÄ…cym sÄ… wspomnienia spisane przez
ludzi peÅ‚niÄ…cych w dawnych latach funkcje w organach samorzÄ…dowych bÄ…dÅº pracujÄ…cych w
urzÄ™dzie (magistracie). 

Czy to wartoÅ›ciowa praca? Nie mnie oceniaÄ‡, pozostawiam to PaÅ„stwu, zachÄ™cajÄ…c
jednoczeÅ›nie do lektury. 

OczywiÅ›cie wydanie ksiÄ…Åźki nie byÅ‚oby moÅźliwe bez pomocy wielu osÃłb, ktÃłrym wyraÅźam
gÅ‚Ä™bokÄ… wdziÄ™cznoÅ›Ä‡. Wydaniem zainteresowaÅ‚o siÄ™ Towarzystwo MiÅ‚oÅ›nikÃłw
Przedborza, ktÃłrego jestem czÅ‚onkiem. Wraz z kilkoma czÅ‚onkami TMP zbieraliÅ›my fundusze.
MiÅ‚ym zaskoczeniam byÅ‚o dla nas szybkie zebranie potrzebnej kwoty, ludzie chÄ™tnie wpÅ‚acali
darowizny, dlatego przede wszystkim Szanownym Sponsorom naleÅźÄ… siÄ™ szczegÃłlne
podziÄ™kowania. Druk ksiÄ…Åźki wsparli: 

   Krzysztof Maciejewski, PoseÅ‚ na Sejm RP
Robert Telus, PoseÅ‚ na Sejm RP
Ilona i Marcin Kuleta GRANO-SYSTEM
RafaÅ‚ Cygan METAL TECHNIKA
PrzemysÅ‚aw Poborski PEA POLONIA
Adam Margas Tartak Zuzowy
WiesÅ‚awa HerczyÅ„ska Restauracja Parkowa
Anna Åšwiech PUH Auto Centrum
Artur Zasobniak METAL DOM ZAGPOL
Robert Dziuba PPHU Budowlane ROD
Alicja Ocimek
Barbara Zimna KsiÄ™garnia
MichaÅ‚ Mordak
Artur Piwowarczyk FUH INTERmedia
Andrzej Kaczmarek FH AGA
Krzysztof Zawisza
Adam Skorupski Jubiler
MichaÅ‚ Koski
Renata ÅšwierczyÅ„ska
Anna i Sylwester Grabalscy
PrzemysÅ‚aw Wicik
Halina PigoÅ„ 

Przedbórz

http://www.przedborz.com.pl Kreator PDF Utworzono 30 April, 2024, 10:58



   

PodziÄ™kowania kierujÄ™ takÅźe do osÃłb, ktÃłre udostÄ™pniÅ‚y materiaÅ‚y, sÅ‚uÅźyÅ‚y dobrÄ…
radÄ… i konsultacjÄ…: 

   MirosÅ‚aw Grzegorz KapuÅ›ciÅ„ski
Pan Jan SÅ‚oniewski
Pan Tadeusz Michalski &ndash; Dyrektor Muzeum Ludowego Ziemi Przedborskiej
Pan Wojciech Zawadzki
oraz PaweÅ‚ ZiÄ™ba. 

   

W minionÄ… sobotÄ™ 3 paÅºdziernika Towarzystwo MiÅ‚oÅ›nikÃłw Przedborza zorganizowaÅ‚o
uroczystÄ… prezentacjÄ™ ksiÄ…Åźki. ChciaÅ‚bym bardzo podziÄ™kowaÄ‡ osobom, ktÃłre
zaangaÅźowaÅ‚y siÄ™ w przygotowanie spotkania oraz Szanownym GoÅ›ciom, ktÃłrzy zaszczycili
swojÄ… obecnoÅ›ciÄ…. ByÅ‚o mi bardzo miÅ‚o. Przykro mi tylko, Åźe nie pojawili siÄ™ przedstawiciele
wÅ‚adz miasta, byÅ‚o jedynie troje obecnych radnych i kilku byÅ‚ych, a to przecieÅź o tych osobach
jest ta ksiÄ…Åźka. Na zaproszenia nie odpowiedzieli nauczyciele, dyrektorzy instytucji kultury, z
wyjÄ…tkiem Pana Dyrektora Muzeum, nie byÅ‚o czÅ‚onkÃłw innych stowarzyszeÅ„ i organizacji,
dziaÅ‚ajÄ…cych na terenie Przedborza, do ktÃłrych rÃłwnieÅź skierowane zostaÅ‚y zaproszenia.
ZabrakÅ‚o przedstawicieli biura promocji miasta. Niewielu byÅ‚o teÅź mieszkaÅ„cÃłw miasta. 

Dlaczego prezentacja odbyÅ‚a siÄ™ w siedzibie OSP? Nie ma to oczywiÅ›cie Åźadnego zwiÄ…zku z
ostatnimi wydarzeniami. UwaÅźam, Åźe najlepsze miejsca na tego typu prezentacje to sala konferencyjna
Ratusza bÄ…dÅº Miejski Dom Kultury. PoczÄ…tkowo prezentacjÄ™ chciaÅ‚em zorganizowaÄ‡ w
Ratuszu, miejscu historycznym, siedzibie wÅ‚adz samorzÄ…dowych, ktÃłry znalazÅ‚ siÄ™ na okÅ‚adce
mojej ksiÄ…Åźki, ale nie otrzymaÅ‚em zgody, zaproponowano mi nieodpÅ‚atnie salÄ™ Stowarzyszenia
PrzyjaciÃłÅ‚ Ziemi Przedborskiej, ktÃłrÄ… nie byÅ‚em zainteresowany (powody pozostawiÄ™ dla
siebie). ZwrÃłciÅ‚em siÄ™ wiÄ™c do Miejskiego Domu Kultury, ktÃłry zgodziÅ‚ siÄ™ udostÄ™pniÄ‡
salÄ™ ale za opÅ‚atÄ… (zwrot kosztÃłw za media i sprzÄ…tanie). Nie byÅ‚a to opÅ‚ata wygÃłrowana
(100 zÅ‚otych) i nie chodzi o to, Åźe nie byÅ‚o mnie staÄ‡. Chodzi o zasady, dlaczego jedni mogÄ…
wynajmowaÄ‡ lokale w budynku MDK nieodpÅ‚atnie, a za dziaÅ‚alnoÅ›Ä‡ kulturalnÄ…,
promujÄ…cÄ… PrzedbÃłrz, kaÅźe siÄ™ pÅ‚aciÄ‡? ZarzÄ…d TMP podjÄ…Å‚ wiÄ™c decyzjÄ™ o
zorganizowaniu prezentacji w sali OSP. Tu nie byÅ‚o Åźadnych problemÃłw, Pan Prezes od razu
zgodziÅ‚ siÄ™ udostÄ™pniÄ‡ salÄ™, oczywiÅ›cie zwrÃłciliÅ›my koszty zuÅźytych mediÃłw, ale tych
zuÅźytych faktycznie, a nie z gÃłry policzonych. Dlatego dziÄ™kujÄ™ Druhom StraÅźakom oraz Panu
Druhowi Prezesowi OSP w Przedborzu Wojciechowi Mordakowi za udostÄ™pnienie sali na
przeprowadzenie prezentacji. 

Od poniedziaÅ‚ku 5 paÅºdziernika ksiÄ…Åźka dostÄ™pna bÄ™dzie w ksiÄ™garni u P. Barbary Zimnej i to
na tÄ… chwilÄ™ jedyne miejsce, gdzie bÄ™dzie moÅźna jÄ… zakupiÄ‡. CaÅ‚y zysk ze sprzedaÅźy
przeznaczony jest na cele statutowe TMP - na dziaÅ‚alnoÅ›Ä‡ wydawniczÄ…. W planach sÄ… kolejne
publikacje. 

    PaweÅ‚ Grabalski 
4.10.2015 

 

    

Relacja ze spotkania promocyjnego znajduje siÄ™ TUTAJ 

   

Wywiad z autorem dla Gazety RadomszczaÅ„skiej moÅźna przeczytaÄ‡ TUTAJ 
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